
         Varde d. 16.09-2015

Høringsvar fra skolebestyrelsen ved Sct. Jacobi Skole 
vedr. det kommunale budget 2016 – 2019. 

1. Bestyrelsen ved Sct. Jacobi Skole finder det glædeligt, 
at midlerne til helhedsskolen tænkes bevaret. 
Helhedsskolen har overordentlig stor betydning for, at 
alle elever i indskolingen får en god skolestart, og at 
der gennem lærer/pædagogsamarbejdet i 
indskolingen gives de små elever de bedste vilkår for 
læring og trivsel.

2. Bestyrelsen noterer sig ligeledes med glæde, at det 
afsatte beløb til øget AKT-indsats bibeholdes. Herved 
gives der de svageste elever bedre muligheder for 
udvikling og læring. Ligeledes gives der mulighed for, 
at flest mulige elever bliver uddannelsesparate.

3. Vi finder det dog bekymrende, at modellen for den 
understøttende undervisning foreslås ændret til 
25/75. På Sct. Jacobi Skole er vi lykkedes med at 
skabe en model for faglig fordybelse og lektiecafé, 
hvor den understøttende undervisning virkelig bliver 
understøttende i forhold til den fagdelte undervisning. 
Da vi har en stor udskoling med mange elever, og da 
skolepædagogerne ikke er uddannede til at undervise 
de ældste elever, vil denne ændring samlet set give et 
kvalitetsfald. Det er som at sætte en VVS-arbejder til 
at udføre tømrerarbejde. Det kan vi ikke anbefale!

Generelt synes vi, at det er problematisk at reducere i 
personalenormeringen tæt på borgeren (de varme 
hænder). Vi vil opfordre til, at der i stedet tænkes 
reduktion i personale – og ledelse i den kommunale 
administration.

4. Vi undrer os også over den foreslåede besparelse på 5 
% på klubområdet. Klubområdet er først lige ved at 
starte op, og det kan synes noget selvmodsigende at 
ville spare her, inden vi har fået rigtig begyndt!

På bestyrelsens vegne

Inger Marie Kristensen
Skoleleder
Sct. Jacobi Skole.


